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 Marie Mášová

Na struny obilí horoucně hrají vánky
Stromy si protahují obtěžkané údy

Sametem hladiny voda chladí spánky
Plaveme v řece…Vyzkoušíme chůdy…

Prostírám pod jabloní Vytrácím se z domu
Něčemu neznámému toužím běžet vstříc

Zas padá hvězda do starého lomu 
A mladé víno voní od vinic

Slunce si počíná jak dávný alchymista
Pro večer měňavý mi překvapení chystá:

Namísto vnuček od zahradní branky
přiběhnou domů krásné Egypťanky

a tiše sdělují si rajská tajemství
V košíku pod ovocem hádek dosud spí

Několik slov úvodem
Milí spoluobčané,
začal nám sedmý měsíc letošního roku. Je 
čas prázdnin a  dovolených. Letos nám po-
časí opravdu přeje. Děti se mohou oddávat 
letním radovánkám, my dospělí už raději 
vyhledáváme  pro příjemnou relaxaci trochu 
stínu a  přejeme si, aby alespoň s  rozumem 
zapršelo. Prázdniny jsme přivítali 28. června 
na výletišti, kde jsme si společně s dětmi uži-
li příjemné chvíle při zábavném programu, 
který pro nás připravila tentokrát Gučabab. 
Na obecním úřadě pro nás ale prázdniny 
neplatí. Pořád se něco děje. Připravujeme 
projekty k  podání žádosti o  dotace a  chys-
táme také akce, které by se letos měly ještě 
zrealizovat. Dnes už víme, že dotace na re-
konstrukci střechy obecního úřadu a na dět-
ské hřiště na výletišti nám nebyly přiděleny. 
Opravu střechy musíme odložit na příští rok. 
Dětské hřiště se budeme snažit vybudovat za 
finance z  rozpočtu obce. Pokud dostaneme 
dotaci na nový sběrný dvůr, stavba proběhne 
ještě letos. Do konce roku je též naplánová-
na další investiční akce - Parkoviště u kostela 
. V  srpnu bude zahájena stavba Komunikace 
III/43829 Sazovice, při které spolupracujeme 
s  Ředitelstvím silnic Zlínského kraje . Bude 
se jednat o  průtah celou obcí. Věříme, že 
vše bude probíhat v  klidu, bez zbytečného 
chaosu  a že občané budou ukáznění a řidiči 
budou respektovat řádně označené objízdné 
trasy.
Dále pracujeme na  projektech opravy částí 
kanalizace a na rekonstrukci místních komu-
nikací ve směru k  Buňovu a  k  průmyslové 
zóně za potokem . Je zpracováván projekt na 
novou přírodní zahradu  u školy.
Snažíme se udržovat zeleň v  obci a  rovněž 
čistotu chodníků a živých plotů. Někteří ob-
čané se také snaží mít před svými domy čis-
to, vytrhají plevel a zametají i u okrajníků na 
hlavní komunikaci . Proč to nemůžeme udělat 
všichni? Těm, kdo to v rámci sobotního úkli-
du dělají, patří velké poděkování. Chceme 
přece žít v  čisté a  upravené obci. Moc ráda 

bych také poděkovala za to, jak jste ukáznění 
při ukládání tříděného odpadu a bioodpadů. 
Bohužel, někteří neukáznění spoluobčané 
nám to kazí. Do kontejnerů na plasty  házejí 
všechno, i to, co patří do směsného odpadu. 
Přestože je kontejner poloprázdný, pokládají 
pytle a  tašky kolem něho a  o  kontejnerech 
na papír ani nemluvím. Myslíte, že prostor 
pod schody u  zbrojnice je vhodný pro odklá-
dání papíru, když za rohem na nádvoří jsou 
dva kontejnery prázdné? Nehledě k  tomu, 
že papír rozfoukaný větrem sbíráme pak 
po celém okolí. U kontejnerů na sklo běžně 
stojí akvária, skla z automobilů…Myslíte, že 
se otvorem o průměru 30 cm do kontejneru 
dostanou? Hlavně, že máme doma pořádek 
a  někdo i  radost z  lavičky, která zmizela od 
potoka za Ryškovou stolařskou dílnou. Kon-
tejnery na bioodpad jsou vyváženy až po 
domluvě s obsluhou kompostárny v Macho-
vé, s  přihlédnutím k  tomu, kdy mají oni na 
vyvezení čas. Proto kontejnery nepřeplňujte 
a počkejte, až budou vyvezeny, nebo odvez-
te bioodpad do kompostárny sami. (Ale proč 
bychom za to platili, když to může zaplatit 
obec, že?) Několikrát už jsme občany infor-
movali, co do kontejnerů na bioodpad patří 
a nepatří. Do kontejnerů na větve je ale stále 
vhazováno to, co tam rozhodně nepatří – pa-
řezy, kořeny, desky. Pak se nemůžeme divit, 
že nám z  Machové dovezou půlku „zásilky“ 
zpět. A taky si o nás asi myslí své.  
Přitom stačí celkem málo. Trochu kázně 
a ohleduplnosti, prostě to nekazit těm, kte-
rým na vzhledu obce záleží a chovají se tak, 
jak se slušný člověk chovat má.
Všem vám přejeme  krásné prožití prázdnin 
a  letních dovolených. Užijte si je ve zdraví 
a pohodě.

Za Obec Sazovice   
Edita Hrbáčková, starostka    

   Václav Miklík, místostarosta
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Geoportál obce Sazovice
Obec Sazovice pořídila pro své území webo-
vou aplikaci - geoportál, která sdružuje do-
stupné geografické podklady a  umožňuje 
s nimi dle potřeby a zájmu pracovat. Většina 
z nás pracuje na internetu s různými mapo-
vými zdroji, využíváme nahlížení do veřejně 
přístupné databáze katastru nemovitostí, 
hledáme mnohé další informace. S  kata-
strální mapou je zde možno interaktivně 
pracovat a na základě kliknutí na parcelu či 
parcelní číslo zjistit základní informace o ma-
jiteli. Pořízený geoportál umožňuje zobrazo-
vat spolu s mapovými podklady i informace 
z dalších zdrojů. Jedná se zejména o územní 
plán obce, kde je do portálu zahrnut hlavní 
a koordinační výkres, majetek obce (parcely 

ve vlastnictví obce), pasport místních komu-
nikací, který byl v  letošním roce vyhotoven. 
Portál umožňuje zobrazit i  průběh inženýr-
ských sítí v obci, kdy využívá podklady z jed-
notné digitální technické mapy Zlínského 
kraje (JDTM-ZK). Do této mapy jsou zahrnuty 
podklady od jednotlivých správců inženýr-
ských sítí a rovněž dostupné geodetické za-
měření (výškopis, polohopis). Portál JDTM je 
sám o sobě přístupný pouze pro registrované 
uživatele, začleněním do geoportálu obce je 
s jeho podklady možno v rámci obce praco-
vat, zobrazovat vrstvy jednotlivých inženýr-
ských sítí či polohopisu nebo výškopisu.
Obecně je možno konstatovat, že rozsah zá-
kladních mapových podkladů není omezen 

katastrem obce Sazovice, uživatel portálu se 
může pohybovat po mnohem širším území. 
Katastrální mapa či podklady z JDTM zahrnu-
jí pouze území obce. Uživatel si může všim-
nout také záložky záplavová území, bohužel 
tyto mapové informace nejsou pro katastr 
obce Sazovice k  dispozici. Území rozlivů má 
správce povodí zpracované pro větší vodní 
toky, v naší blízkosti pro řeky Moravu a Dřev-
nici, což je možno v geoportálu také sledovat. 
Podklady v portálu budou dle potřeby aktu-
alizovány či přidávány nové dostupné vrstvy. 
Správce systému uvítá prostřednictvím zá-
stupců obce zpětnou vazbu uživatelů i  ná-
měty na doplnění či zlepšení.
Ovládání je intuitivní, jednotlivé mapy či 
podklady jsou zapínány a vypínány zakliknu-
tím, položky s  oranžovým trojúhelníkem je 
možno rozbalit do nižší úrovně a zapínat jed-
notlivě (např. jednotlivé vrstvy inženýrských 
sítí). Je možno měřit plochy a  vzdálenosti, 
podklady tisknou či exportovat.
Výše uvedené informace pro širokou veřej-
nost jsou dostupné bez přihlášení.
Adresa portálu: https://sazovice.obce.gepro.cz
Pracovníci obce jsou připraveni zodpově-
dět případné dotazy k ovládání či využívání 
geoportálu a přejí účelné využití dostupných 
užitečných informací a podkladů pro širokou 
skupinu uživatelů.
  

Ing. Dušan Novotný,  
místostarostaZákladní stránka geoportálu

Další školní rok je za námi…
Skončil starý školní rok a pomalu se chystá již 
nový. Všichni školáci si užívají horké letní dny 
i zasloužené prázdniny. Ve škole probíhají opra-
vy výmaleb, drobné řemeslné i úklidové práce.  
Pro školní rok 2019/2020 bylo do 1. ročníku 
ZŠ zapsáno 5 nových žáků a  do mateřské 
školy byly přijaty 4 děti. Do 5. ročníku ZŠ 
Mysločovice odchází tři naši žáci. Školní rok 
2019/2020 bude v  MŠ i ZŠ zahájen v pondělí 
2. září. 
Jako každoročně se ve škole konalo mnoho 
zajímavých vzdělávacích aktivit, preventiv-
ních programů a kulturních akcí. Řada z nich 
probíhá již tradičně ve spolupráci s některý-
mi místními organizacemi a spolky. Za to pa-
tří všem naše velké a  upřímné poděkování. 
Letos již po páté pořádala škola ve spolupráci 
s MS Háj a Včelařským kroužkem přírodověd-
nou soutěž, které se pravidelně účastní také 
žáci okolních základních škol. V  červnu pak 
proběhla cvičná evakuace školy a následoval 
program připravený členy SDH Sazovice. Vel-

mi kvalitní je každoroční spolupráce s obec-
ní knihovnou (čtenářské besedy, pasování 
prvňáčků na čtenáře) a místním muzeem. Ve 
spolupráci s Obcí Sazovice, spolky Gučabab 
a HaŠLeRGy se škola podílí také na přípravě 
a  organizaci některých kulturních a  spole-
čenských akcí v obci. V rámci etické výchovy 
- zásad správného stolování - mohli naši nej-
starší žáci navštívit místní restauraci Delicate, 
kde pro ně bylo připraveno obědové menu 
složené z  jednotlivých chodů včetně dezer-
tu. Celoročně mohla škola zdarma využívat 
také prostory sportovního areálu. 
V rámci školního kroužku Čítárna proběhlo 
v letošním školním roce deset čtenářských 
besed, které byly věnovány tvorbě čes-
kých a  světových autorů píšících pro děti 
a  mládež. Ve školní knihovně jsme letos 
evidovali 100 výpůjček a  to nás moc těší. 
Čtenářskou gramotnost jsme se snažili 
u  dětí rozvíjet každodenními výukovými 
činnostmi, dále také prostřednictvím po-

slechových aktivit – pravidelným předčí-
táním z  dětských knih, mimočítankovou 
četbou, čtenářskými dílnami se zaměřením 
na kritické myšlení nebo např. prostřednic-
tvím čtenářského projektu Celé Česko čte 
dětem. Ve spolupráci s  obecní knihovnou 
se žáci 2. – 4. ročníku zapojili do celorepub-
likové soutěže vyhlášené k 70. výročí zalo-
žení nakladatelství Albatros.
V  nově vybudovaném školním snoezelenu 
proběhly ve 2. pololetí čtyři strukturované 
jednotky – setkání na téma: Voda, Ptačí va-
jíčko, Jaro a  Moře. Malou ochutnávku této 
relaxační metody zaměřené na rozvoj smys-
lového vnímání si mohli vyzkoušet i naši ro-
diče a prarodiče v rámci třídní schůzky a Dne 
otevřených dveří. Velkou radost jsme měli 
také z  návštěvy babiček z  místního Klubu 
seniorek. 
V  příštím školním roce bychom chtěli ve 
spolupráci s  obecním úřadem i  některými 
místními spolky uskutečnit celoškolní pro-
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jekt s  názvem Řemesla. Tato aktivita bude 
zaměřena na historii a vývoj tradičních řeme-
sel v naší obci. Na podzim bychom pak chtěli 
prostřednictvím zřizovatele podat žádost 
o dotaci na obnovu a modernizaci stávající-
ho hřiště u školy. I nadále bude škola pokra-

čovat v  projektu Šablony II – Výzva 63 v  ZŠ 
a  MŠ Sazovice se zaměřením na personální 
podporu v základní i mateřské škole (činnost 
školních asistentů), projektové dny a  kluby 
pro žáky ZŠ (Badatelský klub, Klub logiky 
a deskových her). 

Děkuji vám za spolupráci v  celém školním 
roce, podporu škole a pomoc při sběrech pa-
píru a citrusové kůry a přeji vám všem krásné 
a pohodové léto.
          Mgr. Věra Velísková, 

ředitelka školy

Spolupráce školy s místními subjekty

Klub seniorek ve snoezelenuAdventní dílny – Obec Sazovice, Gučabab

Restaurace Delicate – StolováníČtenářské besedy v obecní knihovně 

Místní muzeum – Tradice a zvykyMS Háj  –  Přírodovědná soutěž 

Včelařský kroužek – Přírodovědná soutěžDen s SDH Sazovice 
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Rytmus pro život - společné bubnování

Svátek matek - pohádka O SněhurceSvátek matek - Mravenčí ukolébavka

Výukový program Historie ZlínaMŠ - turistická vycházka
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V naší škole proběhl letos už 7. ročník literární soutěže, z níž vám přinášíme několik ukázek

Literární soutěž 

Maminka
Eliška Žůrková, 4. roč.
Moje máma - ta je skvělá,
co víc bych si přáti měla.
Máme se moc rádi,
jsme nejlepší kamarádi.
S mámou a tátou nenudím se,
často spolu smějeme se.
Hrajeme spolu hry,
mají mě rádi prý.

Máma
Alice Miklíková, 4. roč.
Moje máma, matička,
má snad čtyři srdíčka.
Jedno pro mne, druhé pro bráchu 
a to třetí přece pro Terku.
To čtvrté má maminka
pro našeho tatínka.
Speciality vaří nám,
teď jí velkou pusu dám!

Rybička
Eliška Žůrková, 4. roč.
Rybka, rybička
spadla do rybníčka!
Natloukla si ploutvičku.
Bolelo to rybičku.
Tak si ji hned zavázala,
k doktorovi pospíchala.

V rybníku
Ema Dovrtělová, Dominika Hynčicová, 2. roč.
V rybníku je vodička,
skotačí tam žabička.
Za ní skočil pstruh,
udělal tam kruh.
Z Ameriky cejn 
řekl: „Bude RAIN …“
Pak tam skočil losos,
narazil si kokos.
Pak tam skočil kapr,
byl to velký fofr!
Pak skočila rosnička,
volala na vodníčka:
„Podej mi svou pacičku!“
„Děkuji ti, vodníčku.“

Rybka a punčocháče
Johanka Doleželová, Sárinka Pokorná, 2. roč.
Rybka pláče. 
Nemá punčocháče.
Punčocháče ztratila.
Žabička jí radila.
Připlavala vodnice,
dala vody sklenice.
Rybka říká: „Nechci vodu,
chci punčocháče na pohodu!“

Úkoly
Nicola Botek, 2. roč.
Každý den si ze školy
nosím v tašce úkoly.
Někdy úkol za odměnu
i ten jiný rychle svedu.
Když mám dobrou náladu,
nedá mi to námahu.

Domácí úkoly 
Sam Skopalík, 2. roč.
Můj domácí úkol
je těžký jak buvol.
Byl to přepis z učebnice,
je tam slovo „borovice“.
Úkoly jsou nuda,
je to noční můra!
Už se těším na prázdniny,
budu dělat skopičiny

Zvláštní úkol
Jindra Žůrek, 2. roč.
Dneska máme zvláštní úkol
učit se o pavoucích,
vědět o nich, jakpak žijí
a že lozí po nocích.

Že splétají pevné sítě,
to ví přece každé dítě.
Že má pavouk osm noh…
Já teď o tom píšu sloh.
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Školní zájezd do Londýna
V  letošním školním roce se nám po delší 
době podařilo realizovat poznávací pobyt 
v  hlavním městě Velké Británie. Díky výraz-
né podpoře firem MRB Sazovice, spol. s.r.o., 
ZEMET spol. s.r.o., ZEKO s.r.o. a Spolku přátel 
školy mohlo 40 žáků z  8. a  9. tříd navštívit 
Londýn a jeho památky. 
První den naší cesty, pondělí, jsme strávili 
v  autobuse. Projeli jsme naší zemí, soused-
ním Německem a dále jsme pokračovali přes 
Holandsko a Belgii do francouzského přísta-
vu Calais. Zde jsme se po přísných celních 
prohlídkách nalodili na trajekt směr Dover, 
odkud jsme v brzkých ranních hodinách od-
jížděli do vytouženého Londýna.
Navzdory únavné cestě jsme se druhý den 
naší výpravy vrhli do víru osmimilionové-
ho velkoměsta. Naše první kroky vedly do 
Greenwich k  nultému poledníku a  do Krá-
lovské observatoře. Přes rozlehlý park jsme 
poté přišli k Národnímu námořnímu muzeu. 
Odtud jsme se nadzemní dráhou přemístili 
k další památce Tower. Před návštěvou zná-
mého hradu jsme ochutnali tradiční Fish & 
Chips. Během prohlídky jsme zhlédli mimo 
jiné korunovační klenoty královské rodi-
ny. Zároveň jsme však z  hradeb nedočkavě 
vyhlíželi Tower Bridge. Procházka po něm 
byla plná nostalgie starých anglických fil-
mů. A tato nálada nám vydržela i u válečné 
lodě HMS Belfast a St Paul’s Cathedral, v níž 
měli v roce 1981 svatbu princ Charles a lady 
Diana. Úterý jsme zakončili rozdělením naší 
velké skupiny do jednotlivých rodin, v nichž 
jsme byli ubytovaní. 
Středeční slunečný den jsme zahájili u Lon-
don Eye. Ještě před projížďkou na nejvyšším 
kole Evropy jsme zhlédli krátkou 4D upou-
távku na známé „oko“. Výhled ze samotné 
atrakce byl ohromující stejně jako nekoneč-
ná rozloha města a jeho památky, které nás 

tento den čekaly. Pěšky i metrem jsme stihli 
během dne navštívit muzea v  Kensington, 
procházku kolem Big Benu, budovy parla-
mentu a  Westminster Abbey (gotický kos-
tel) a dále přes Hyde Park na Oxford Street. 
Zde jsme využili možnost nákupů. S plnými 
taškami a  prázdnými žaludky jsme se večer 
rozcházeli do našich rodin.
Ve čtvrtek  nás čekaly dlouhé pěší trasy, při 
kterých jsme si prohlédli Buckingham Pala-
ce, Trafalgar Square s  Národní galerií, Čín-
skou čtvrť. K  autobusu jsme se vrátili lodí 
po Temži. Během plavby jsme se pohledem 
rozloučili se všemi navštívenými památkami, 
neboť se blížil závěr našeho londýnského 
poznávání. U O2 arény jsme utratili poslední 
libry, snědli jsme teplé párky, které nám při-
pravili ochotní řidiči autobusu, a  spokojeni 
a unaveni jsme ve večerních hodinách vyra-

zili na cestu domů.
Na trajektu jsme potkali německé vrstevníky, 
kteří rovněž se svou školou navštívili Londýn. 
Potěšilo nás, že jsme mohli využít i  znalosti 
němčiny, byť zatím skromné. 
Cesta domů ubíhala docela rychle. Snad to 
bylo tím, že ji mnozí z nás prospali. Není divu. 
Slečna průvodkyně nám při rozloučení řekla, 
že během tří dnů jsme nachodili přes třicet 
kilometrů!!! A to si zasloužilo potlesk!
Alespoň na dálku bychom chtěli poděkovat 
všem, kteří se starali o naše pohodlí a organi-
zaci zájezdu. Je to především tým pracovníků 
ZŠ Mysločovice v čele s paní učitelkou Zuza-
nou Hutlovou, dále pak skvělá průvodkyně 
Petra Bilíčková, trpěliví řidiči, rodiče a  v  ne-
poslední řadě výše jmenovaní dárci. 

Žáci 8. a 9. třídy, 
L. Kračinová

Tower Bridge

Čínská čtvrťGreenwich



77

Poděkování za zpříjemnění školního výletu
Svůj poslední školní výlet jsme prožili pod 
stanem v Kurovickém lomu. Ve zdejší přírod-
ní památce se o nás pečlivě staral pan Martin 
Zelina se svou rodinou, který nám připravil 
nejen místo pro stanování, ohniště, hygie-

nické zázemí, ale také občerstvení a  dovoz 
i  odvoz stanů. Dokonce pro nás zařídil pro-
hlídku kurovického hradu, kde nám ochotně 
ukázali celou památku a poskytli nám v hor-
kém dni občerstvení. Všem výše zmíněným 

děkujeme. Velmi si vážíme času a  energie, 
které nám zdarma věnovali. 
 

 Deváťáci ZŠ Mysločovice
 M. Mrázková, L. Kračinová, učitelky

Kurovický lomKurovický hrad

Velký slet čarodějnic 
Jak to všechno bylo od začátku? Tak hned po 
Vánocích jedna taková normální rodinka po 
večerech s  velikým zápalem a  jiskrou v  oku 
tvořila čarodějnické klobouky, malovala ča-
rodějnice, pavouky a  pavučiny na výzdobu 
výletiště, vymýšlela celý program pro malé 
i  velké, přemýšlela, čím ho obohatit, co se 
minulý rok povedlo a co chceme zažít znovu. 
Dělala si zápisky, poznámky, vyhledávala na 
Googlu, telefonovala na různá místa pro in-
spiraci… Pepa s Martinem Potočným vymýš-
leli co a jak na bojových poradách… Všechno 
nakonec klaplo, jsme hrdí, že se dílo podařilo. 
Dali jsme do toho všechno… Našemu Marti-
novi děkujeme jako každý rok za reklamu ve 
světě sociálních sítí, za tvorbu podařeného 
plakátu. Marťo, jsi skvělý!  Slibuji ti, že to byly 
tvé poslední Čarodějnice strávené ve špitále, 
teď už si je budeš moct vždycky vychutnat se 
vším všudy.
A  tak jsme vymysleli klobouky a  postupně 
další věci, všechno ostatní... A že se klobouč-
ky líbily, mnohé děti se za mnou vracely i ví-
cekrát, každý ho chtěl, každé dítě si ho chtělo 
ozdobit a  odnést domů, nádherný klobouk 
pro malého čaroděje nebo čarodějnici.   Děti 
měly možnost si jej ozdobit nalepením hvěz-
diček. Zájemci z  řad dětí měli možnost se 
také zúčastnit výtvarné soutěže, v níž každý 
obrázek získal cenu. Ze všech prací  byl po-
tom sečtením odevzdaných hlasů na základě 
hlasování návštěvníků akce určen obrázek 
vítězný. Mnozí přinesli obrázek vytvořený 

doma, kde na přípravu mohli využít neome-
zený čas. Věřím, že Kubíkovi veselí čarodějo-
vé zdobící pozadí našeho tvořivého koutku 
v hasičské zbrojnici zaujali a  inspirovali kaž-
dého návštěvníka Sletu čarodějnic v Sazovi-
cích. A co ještě nesmí chybět každé správné 
čarodějnici? No přece pořádné koště! Ani na 
to náš realizační tým nezapomněl a  připra-
vil pro děti stanoviště s výrobou košťat. Pro 
hravé hošíky a holčičky tu také bylo oblíbené 
skákání v pytlích, hod tenisákem na originál-
ní čarodějnici a trefování do čarodějnických 
plechovek. 

Odpoledne bylo v plném proudu, proto byl 
čas na lehké zvolnění. Na Zahrázovém nasta-
lo ticho plné napjatého očekávání před za-
čátkem divadelního představení Říše loutek 
z  Kroměříže. Pak začala pohádka. Dětem se 
moc líbila, protože byla kontaktní, milá, ne-
tradiční…Během představení byly děti opa-

kovaně vyzývány klaunem či jinými postavič-
kami k určité akci a touto příjemnou formou 
se staly součástí děje tak trochu jiného příbě-
hu O Budulínkovi. 
A milé děti, příště, za rok, až se znovu sejde-
me, tak to bude zase úplně jiná pohádka… 
Víc neprozradíme, jenom tolik, že v pohádce 
přece vždycky všechno dobře dopadne… 
A  co ještě si mohly děti letos na Čarodějni-
cích užívat? Kdo se chtěl trochu bát, navštívil 
strašidelnou chýši a při procházení čekal, zda 
na něj vybafne strašidlo nebo se ozve něja-
ký zvuk bubáka… Kdo rád tančí, tak si po-
řádně zatančil, radostně poskakoval, vlnil se 
a  smál… Děti předváděly pod vedením na-
dané šikovné kouzelnice  Míši čarodějnické 
pohybové disko-zumba-aerobik kreace, a to 
téměř po celém prostoru výletiště Zahrázo-
vo. Doplňuji, že každé dítko v  čarodějnické 
masce se při vstupu na akci zaregistrovalo 
a dostalo přidělené číslo, se kterým se uchá-
zelo o  hlasy diváků. Na základě hlasování 
návštěvníků byly na závěr odpoledne vyhod-
noceny a odměněny 3 masky s nejvyšším do-
saženým počtem hlasů. Děti měly obrovskou 
radost. Nechyběla samozřejmě ani zapálená 
vatra s čarodějnicí a užili jsme si také společ-
né závěrečné fotografování.
A  teď něco pro ty, kteří přemýšlejí, zda při-
jdou zase příští rok. Určitě přijďte, protože 
cenu při slavnostním závěrečném ceremo-
niálu u  nás dostává opravdu každá dětská 
čarodějnice nebo čaroděj! 

Je libo slušivý klobouček?



88

A prozradím vám to, co bylo až dosud tajem-
stvím. V Sazovicích totiž bylo na čarodějnice 
hezky, protože oblohu dopředu začaroval 
jeden kouzelník (jmenuje se Pepíno), a proto 
nám tato akce tak nádherně vyšla, proto byla 
tak hojná účast, a takto to bude i do dalších 
let. Ten kouzelník mi totiž slíbil, že se o to po-
stará, že se na něj můžeme spolehnout…
Hasiči Sazovice děkují všem dobrovolní-
kům a přátelům za pomoc s organizací této 
akce. Děkujeme dětem a  učitelkám ze Zá-
kladní a  mateřské školy v  Sazovicích za vy-
tvoření dekorací na výzdobu, děvčatům ze 
spolku Gučabab za pomoc s  organizací při 
soutěžích. Dále děkujeme firmě Partners za 
sponzorské dárky pro děti, Obci Sazovice 
za ochotnou organizační výpomoc s tiskem 
materiálů a zapůjčením aparatury. A kouzel-

ník Pepíno mi říkal, že velký dík patří hlavně 
jeho kamarádovi kouzelníkovi Martinovi P. za 
velký kus odvedené práce!
Za sebe bych chtěla vyjádřit osobní poděko-
vání čarodějnici Andrejce za skvělé a profesi-
onální moderování dětského programu.
Od 20:00 hodin večer začal program pro 
dospělé. Výletiště se rychle plnilo, počasí 
nám přálo, jak jsem již psala výše, víme, proč 
a komu máme poděkovat…
Expo & Pension začali hrát zostra a pivo se 
roztočilo. Oblíbená kapela to umí a my jsme 
si toho vědomi. Po 21. hodině všichni netr-
pělivě čekali na vystoupení skupiny histo-
rického šermu Berendal z Napajedel. Udatní 
šermíři nám předvedli několik velice živých 
i vtipných soubojů, mnohdy až na hraně ži-
vota a smrti, a při posledním ze soubojů se 

utkali dokonce o srdce krásné urozené dámy. 
Jejich vystoupení doplnil šlechtický tanec za 
doprovodu středověké hudby.
Také dospělí soutěže chtiví návštěvníci akce 
se utkali v soutěži o nejlepší masku a byli ná-
ležitě ohodnoceni. Velký úspěch měla stejně 
jako v  minulém ročníku barmanská show 
s  možností zakoupení originálních koktejlů. 
Mnozí toho hodně vypili, mnozí si parád-
ně zatančili… Tahákem večera bylo potom 
v  pozdních hodinách vystoupení „Ohňová 
show“ s  ohňovými efekty spojené se slav-
nostním zapálením velkého ohně a  upále-
ním čarodějnice.
Díky vám všem, že jste přišli. Přijďte se poba-
vit i příště… Za rok zase tady!

Světlana Geržová

Zdraví vás čarodějnický potěrOdměňování vítězů

Dětský den v Sazovicích
Téměř tisícovka lidí se  v sobotu 1. 6. 2019 se-
šla na výletišti v Sazovicích, kde se slavil Den 
dětí. Místní skupina HaŠLeRGy, která působí 
pod 0bcí Sazovice, zde pro návštěvníky zor-

ganizovala bohatý program.
 Začátek akce patřil fáborkové stezce, na kte-
ré malí  účastníci plnili nejrůznější úkoly. Za 
jejich splnění byly děti odměněny sladkostí, 
ale především razítkem do soutěžní karty, 
kterou v  závěru dráhy vyměnily za dáreček.  
Díky sponzorům této akce  byly nejen stoly 
s dárky přeplněné, ale také Zahrázovo  atrak-
cemi zaplněné. Na děti se zde těšili dravci ze 
Záchranné stanice Hošťálková, skvělý žong-
lér, nafukovací a skákací atrakce z VH-ATRAK-
CE. Nemohlo samozřejmě chybět ani dětmi 
oblíbené  malování na obličej,  jízda na po-
nících, cukrová vata, kreativní dílnička Písko-
hraní  Ivety Uhlířové nebo ukázka myslivosti 
pod taktovkou místních členů Mysliveckého 
spolku Háj.  Novinku pro malé i velké vytvo-
řili muži z aktivní záloh ze Zlína. V  rámci je-
jich Army sekce  měli návštěvníci možnost 
vyzkoušet si střelbu z  airsoftových zbraní, 
zhlédnout výstavu výzbroje armády ČR  či si 
zastřílet na laserové střelnici. Mezitím  co ta-
tínci s dětmi stříleli, maminky  měly možnost 

zajít si do kosmetického koutku zrealizova-
ného  studiem Life and Vitality ze Zlína, kde 
si mohly nechat zdarma namasírovat ruce či 
se poradit v  oblasti kosmetické péče.  I  pro 
nejmenší se zde našlo vyžití. Baby koutek 

Mlsáme Sportujeme
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s kuličkovým bazénem, skluzavkou a hračka-
mi byl zaplněn neustále. Kdo měl hlad a ží-
zeň, určitě si vybral z bohaté nabídky, která 
byla připravená. Závěr akce patřil vyhlášení  
vítězů výtvarné soutěže, která byla v  rámci 
Dětského dne v Sazovicích zrealizována.
Určitě je vhodné zmínit ty, bez kterých by se 
tato akce nemohla uskutečnit, a  to jsou její 
sponzoři . Děkujeme  firmám MRB Sazovice, 
spol. s  r.o.,  MG servis,  HSP Food,  Zelinger,  

Alimpex food a.s.,  Dudr Tools,  Penam,  Luko 
- velkoobchod potravin,  Rojal,  stavební fir-
mě Navláčil,  prodejně potravin Sazovjanka,  
Seva spojuje,  Místní organizaci  KDU-ČSL,  
podnikům Fatra,  PDK-styl Holešov,  Slomak,  
Vít Ryšavý,  KTP s.r.o.,  TOS Hulín,  ale také 
všem pomocníkům z řad místních, kteří při-
ložili ruku k dílu, a vytvořili tak pro děti tuto 
krásnou akci. 

Již nyní se těšíme nejen na příští rok a další 
Den dětí v  Sazovicích, ale také na všechny  
akce, které pro vás plánujeme a  na kterých 
se s vámi moc rádi opět setkáme. 
 

Krásné prožití  letních prázdnin 
přejí  vaše HaŠLeRGy

TvořímeStřílímeŘádíme

A prázdniny mohly začít
Stalo se již tradicí, že na děti ze Sazovic čeká 
po rozdání vysvědčení ve škole ještě jedno 
překvapení v podobě odpoledne plného her 
a soutěží. Vítání prázdnin probíhá každoroč-
ně na výletišti Zahrázovo a hlavním pořada-
telem je naše obec ve spolupráci s místními 
maminkami ze skupiny Gučabab, včelaři, 
hasiči a  Základní školou a  Mateřskou ško-
lou Sazovice. Tentokrát vše vypuklo v pátek  
28. června v 15 hodin.
Děti nejen měřily své fyzické síly, ale i  trá-
pily hlavičky při luštění zašifrované věty. 
Mrštnost, hbitost a  odvaha zase nesměly 
chybět tomu, kdo chtěl zdolat horolezeckou 
stěnu pod bedlivým dohledem členů Klubu 
horských sportů Zlín. Za sestřelení nafouk-
nutého balonku čekalo na děti plyšové pře-
kvapení.  Klidnější povahy zase nadchlo zdo-
bení muffinů a  výroba „náramků přátelství“. 
U včelařů děti pozorovaly za sklem dění v úlu 
a dozvěděly se zajímavosti ze života včelího 

společenstva. Dobrou náladu všem rozdáva-
la fenka Miki, která se specializuje na caniste-
rapii. Po setkání s ní odcházel s úsměvem na 
tváři i ten největší mrzout.
Energii děti dobíjely u  ovocného rautu, který 
byl díky štědrosti firmy Wastex opravdu bohatý.
Program nám rozproudil žonglér „Dva v kru-
hu“, jenž vtáhl do dění i přítomné diváky. Lidé 
žasli nad výkonem Terezy Buršíkové a Kateři-
ny Návojové, mistryň ČR v krasojízdě dvojic. 
Obě dívky trénují v TJ Sokol Zlín-Prštné. Po 
jejich obdivuhodném výkonu se představili 
hráči kolové ze stejného oddílu. Kluci sbíra-
jí medaile po celé republice a i mezi nimi se 
skrýval jeden mistr ČR.
Poté již děti běžely na představení Lukostře-
leckého klubu Phoenix Kostelec a na milov-
níky silných mašin čekala ještě jízda na mo-
tocrossovém motocyklu. Ti nejodvážnější 
jezdci si dokonce odnášeli zlatý věnec.
Velké poděkování patří všem lidem, kteří 

se nezištně podíleli na organizaci celé akce. 
Dále děkujeme firmám MRB Sazovice, Olma, 
Dudrtools, Kooperativa, Siko. Díky nim si 
všechny děti odnesly domů dárek.
To už pomalu zacházelo slunce a nás všech-
ny čekalo ještě jedno poslední vystoupení. 
Bubnování s „Rytmem pro život“ rozproudilo 
energii ve všech přítomných lidech a dlouho 
očekávané prázdniny mohly začít.

Vaše Gučabab

LukostřelkyněSe žonglérem byla legraceChystá se velké bubnování 
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Hasičský den
30. června se již tradičně v Sazovicích konala 
velká akce s názvem Hasičský den. Jedná se 
o soutěž v požárním sportu, při které hostí-
me všechny věkové kategorie napříč celým 
Zlínskem.
Dopolední část, která začínala již v 8 hodin, 
se  skládala z kategorií starších žáků a mlad-
ších žáků. Je zařazená do Středomoravského 
poháru mládeže (již 18. ročník) a Zlínské ligy 
mladých hasičů (12. ročník). Jako odbor SDH 
Sazovice patříme mezi zakladatele obou lig.
Letos jsme hostili dohromady 50 žákovských 
družstev. U  starších žáků mnohdy časy ata-
kují hranici 12-13 vteřin. U mladších je to pak 
hranice 14-15 vteřin.

Odpolední část zařazená do Zlínské ligy po-
žárního sportu začala ve 13:30. Soutěží zde 
kategorie mužů, žen, dorostenců, doroste-
nek a  nově i  mužů nad 35 let. Díky lákavé 
finanční prémii za překonání traťového re-
kordu, kterou poskytuje sponzor soutěže, 
firma MRB Sazovice, spol. s  r.o., k nám jezdí 
opravdu hodně družstev. Letos jsme hostili 
týmy ze všech okolních okresů: Zlín, Kromě-
říž, Uherské Hradiště, Vsetín, Přerov, dokonce 
i z okresu Vyškov a Hodonín.
V letošním ročníku nedošlo k překonání tra-
ťového rekordu, ale i tak se bylo na co dívat, 
protože naše trať je opravdu rychlá. Držite-
lem loňského traťového rekordu je v  kate-

gorii mužů tým SDH Hrabůvka za čas 16,49, 
u  žen je to tým SDH Pravčice za famózních 
15,99. 
V  odpolední části letos soutěžilo celkem  
74 družstev, což znamená celkově 124 útoků 
za celý den. Účast byla skutečně  rekordní. 
Zorganizovat soutěž takového rozměru je 
velmi náročné, takže bych rád poděkoval 
všem, co se na její přípravě i  průběhu obě-
tavě podíleli. 
Soutěž se tradičně koná poslední červnovou 
neděli, takže příští rok si určitě najděte čas 
a přijeďte se podívat.

Martin Gerža, 
člen SDH Sazovice 

Sezóna 2019 v plném proudu
Závodní část cyklistické sezóny 2019 sice pro 
náš tým začala již v  březnu, kdy se dvojice 
Jaroslav Doležel a Pavel Miklík ml. účastnila 
závodu CAPE EPIC v  JAR, ta tuzemská část 
sezóny však pro náš tým začala až 1.4.2019, 
kdy startoval tradiční „otevírák“ Morkovské 
Bajk. Zahájení závodní sezóny předcházela 
příprava, kterou členové našeho týmu absol-
vovali dle závodních ambicí, kdy část týmu 
zvolila přípravu v  teplejších podmínkách 
na Kanárských ostrovech nebo na Mallorce 
a  část týmu zvolila přípravu v  chladnějším, 
tuzemském prostředí. Ať už v teple nebo ne, 
do sezóny 2019 jsme vstoupili velmi dobře 
připraveni, o čemž svědčí dosažené výsledky 
v úvodních závodech sezóny. 
Přinášíme stručnou charakteristiku vybra-
ných závodů, kterých se účastnili naši členo-
vé, včetně výsledkového servisu:
Morkovské Bajk – letošní ročník závodu, 
který je většinou poznamenám nepříznivým 
počasím vzhledem k termínu konání na pře-
lomu března a dubna, byl výjimkou. Dobré 
podmínky přilákaly na start také řadu členů 
našeho týmu. A hned na Morkovském Baj-
ku to cinklo. Tomáš Strnka obsadil 2. mís-
to v  kategorii a  pěkné 11. místo celkově. 
Andrej Dubovecký dojel 63. celkově a   20.  
v kategorii a Martina Doleželová si ihned po 
návratu ze soustředění na  Mallorce dojela 
pro 205. místo celkově a 9. místo v katego-
rii. Velmi zdařilý úvod sezóny.
Salašský Drtikol – závodu v  krásném pro-
středí Chřibských vrchů se tentokrát zú-
častnili jen ti nejodvážnější. Panovalo totiž 
doslova zimní počasí. Do Salaše u Velehradu 
se vypravily naše závodní stálice Andrej Du-
bovecký a Martina Doleželová, kteří se neza-
lekli těžkých podmínek, deště, sněhu, bláta, 
vichru a  závod o  celkové délce cca 45 km 
s převýšením cca 1200 m zvládli velmi kvalit-

ně. Andrej Dubovecký obsadil 20.místo cel-
kově a 13.místo v kategorii. Martina Doleže-
lová 68.místo celkově  a  4.místo v kategorii. 
Rohálovská padesátka – letošní jubilejní 
10. ročník závodu v Prusinovicích u Holešova 
se opět velice vydařil. Jedná se o jeden z nej-
oblíbenějších závodů sezóny, jezdivá a skvě-
le připravená trať a velmi příjemná atmosféra 
přilákaly na start hodně silnou konkurenci. 
V  čelní skupině závodu jsme měli Tomáše 
Strnku, který po celý závod dokázal držet 
tempo nejlepších, a  byl tak ve hře o  cenné 
kovy. Nakonec si dojel pro úžasné 4. místo 
absolutně (vlastně první v pořadí mezi ama-
téry). Náš tým měl v závodě silné zastoupení, 
na startu nás tentokrát stálo celkem 10. 
Individuální výsledky: T. Strnka 4. celkově / 4. 
v kategorii, V. Kopeček 34./5., 
A. Dubovecký 54./12., J. Doležel 55./12.,  
P. Miklík ml. 58./15., M. Paták 169./51., M. 
Doleželová 287./9., L. Vrabček 391./161.,  
P. Doležel 433./152., T. Miklík 465./185.  Ve 
tříčlenných týmech jsme obsadili 7. místo 
a Michal Paták si dojel pro 2. místo v kat. TIR 
(tj. Kategorii pořádných chlapů nad 100 kg).
Author Šela Marathon – jeden z  nejvý-
znamnějších tuzemských bikových závodů 
nemohl zůstat bez naší účasti ani letos. Hlav-
ní trať se svou délkou 101 km a převýšením 
2361 m patří k nekrásnějším, ale také nejtěž-
ším v celém závodním kalendáři. Krásná, ale 
náročná „Šela“ v  okolí Lipníku nad Bečvou  
pořádně prověřila všechny, i ty, co se poctivě 
připravovali po celou zimu. Naštěstí počasí 
vydrželo, nepršelo a teplota byla ideální. Po 
pátečním dešti byla trať místy blátivá, ale ne-
bylo to nic strašného, už bylo hůř. Své kvality 
opět potvrdil Tomáš Strnka, který si dojel pro 
skvělé 17.místo absolutně a  16. v  katego-
rii. Dařilo se i  ostatním našim závodníkům:  
A. Dubovecký 60./50., P. Miklík ml. 97./20., 

J. Doležel 103./23. Trasu 53 km pak absol-
vovali J. Dalecký 218./61., T. Miklík 340./147. 
a trasu 35 km také Pavel Miklík st., který ji do-
končil na 33. místě celkově a 27. v kategorii.
 
SILESIA bike marathon – trať o  délce 90 
km, s  převýšením 2200 m. Krásný závod 
v oblasti řeky Moravice u Opavy opět nabídl 
moc pěknou trať, i když po noční bouřce se 
závod stal velice těžkým a náročným. Klouza-
lo to z kopce i do kopce. Naši borci bojovali 
statečně. Skvěle si vedl Andrej Dubovecký, 
který dokončil na 23.místě celkově a 12.mís-
tě v  kategorii. Do posledních metrů sváděli 
mezi sebou boj P. Miklík ml. a J. Doležel. Až 
ve sprintu byl o pár sekund šťastnější P. Mik-
lík ml., který dokončil na 33. místě celkově  
a 7. v kategorii. J. Doležel bral 34./8. Velkou 
premiéru v  maratonu (tj. závodu s  délkou 
okolo 100 km) absolvoval T. Miklík – 225./52., 
který si poradil ať už s velice těžkou, bahnitou 
tratí, tak také s délkou závodu. Gratulujeme.
Mamut Tour & Bike - jediným nebikovým, 
ale silničním cyklistickým závodem v našem 
kalendáři je stálice silničních závodů v regio-
nu Mamut, který se koná v Přerově. Střední 
trasy s délkou 143 km a převýšením 2 458 m 
se zúčastnili A. Dubovecký a J. Doležel, kte-
ří odjeli velmi kvalitní závod, kde nakonec  
A. Dubovecký bral celkové 57. místo  
a 13. v kategorii a J. Doležel skončil 58. celko-
vě a 23. v kategorii.
Na krátké trase – 80 km/939 m se nejlépe 
vedlo Vladanovi Kopečkovi, který se po celý 
závod pohyboval v  první skupině, hlídal si 
nástupy, často se zapojil do práce na špici. 
Bohužel tři kilometry před cílem některý ze 
soupeřů tzv. „hodil vlnu“, a aby náš závodník 
nespadl a s ním půlka závodního pole, musel 
vyjet mimo komunikaci do pole. I tak z toho 
bylo pěkné 42.místo celkově a 6. v kategorii. 
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V závodě si dobře vedli i další naši borci.: Da-
vid Dovrtěl 101./42., Lukáš Vrabček 138./50., 
Tomáš Miklík 163./54. 
FORCE Chřibská padesátka – regionál-
ní klasika, tentokrát v  novém termínu, kdy 
z dubna byl závod přesunut na červen a pro 
náš tým závod, kde jsme sbírali cenné kovy! 
Úžasný výsledek v  chřibských lesích zajistil 
našim barvám Tomáš Strnka, který nestačil 
jen na olympijského vítěze, mistra světa a ví-
těze světového poháru Járu Kulhavého, a mi-
stra ČR Pavla Boudného. Tomáš bral nakonec 
úžasné 3.místo absolutně!!! A  to není vše. 
Pavel Miklík ml. předvedl výborný výkon a ve 
své kategorii vybojoval skvělé 3. místo. Dob-
ře se vedlo také  našim dalším závodníkům: 

A. Dubovecký 42./17., M. Doleželová 129./5., 
D. Dovrtěl 132./42., L. Vrabček 147./50., Jiří 
Dalecký 165./52., Tomáš Miklík 224./70.
Bike Valachy – na závod, který sice není 
součástí týmového kalendáře, ale který je 
atraktivním lokalitou Velkých Karlovic, se 
letos vydali pouze dva naši členové – J. Do-
ležel a P. Miklík ml. Na velmi náročné trati, 
která trochu netradičně zahrnuje projetí 
dvou stejných okruhů, bojovali s  prudký-
mi výjezdy a  velmi těžko sjízdnými sjezdy 
velmi úspěšně. P. Miklík ml. bral celkově  
18. místo a 7. místo v kategorii. J. Doležel, 
po pádu v jednom z náročných sjezdů, bral 
nakonec 26. místo celkově a 10. místo v ka-
tegorii.

Dle dosažených výsledků se zatím jedná 
o  nejúspěšnější sezónu v  historii našeho 
týmu, a proto doufáme, že na výsledky z prv-
ní poloviny sezóny dokážeme navázat také 
ve druhé části a  k  dosaženým pódiovým 
umístěním přidáme další. 
Závěrem mně dovolte pozvat všechny dětské 
zájemce o cyklistiku na dětské závody, které 
pořádá náš spolek BIKE TEAM SAZOVICE dne 
14.9.2019 v  areálu Zahrázovo. Podrobné in-
formace najdete na našem facebookovém 
profilu.  
     
     Za Bike Team Sazovice Pavel 

Miklík ml.

Uplynulý rok v Mysliveckém spolku Háj
V uplynulém roce 2018 se v MS Háj, ale také 
v okolních mysliveckých sdruženích nepří-
znivě projevily následky afrického moru 
prasat. Jejich povolený odstřel a  zvýšené 
zástřelné vedly k  nedostatku černé zvěře  
(za celý rok byl zastřelen pouze jeden kus 
divočáka). Myslivcům to mj. působilo kom-
plikace při zajišťování pohoštění na jejich 
akce. Maso museli dokonce nakupovat, což 
bylo pro spolek finančně náročné.
Nemalé starosti působí členům MS Háj 
také celostátní kůrovcová kalamita, kte-
rá postihla i  zdejší lesní porosty. Po dřevě 
vytěženém v  trati Drdol už vznikla s  při-
spěním myslivců nová oplocenka, o  niž 
se budou starat. Kůrovec zasáhl také trať 
Korbely, kterou bude rovněž nutné vytěžit 
a  znovu osázet tak, aby byla v  co největší 
míře zachována mez, která zde rozděluje 
pole. V současnosti probíhá první etapa to-
hoto zásahu. 
Při brigádách (oproštěni jsou od nich čle-
nové nad 65 let věku a  ženy) odpracovali 
myslivci 400 hodin. Hlavní náplní byla práce 
na odchovně v Mysločovicích. Další práce se 
uskutečnily v  lokalitách Na honech, v  Kor-
belech, v Trnovcích a  v  Sikorníku. Proběhla 
údržba nebo likvidace některých myslivec-
kých zařízení, která už nebyla v  nejlepším 
stavu. V Mysločovicích u Tetouru se nachází 
nová kazatelna, o jejíž vybudování se zaslou-

žili mimo plánované brigády členové spolku 
p. Kučera a p. Paluska. 
Mezi hlavní akce MS Háj patří každoroční po-
řádání mysliveckého plesu. Při tom minulém 
hrála k tanci a poslechu hudební skupina AZ 
Band, a i když společenský sál nebyl zcela za-
plněn, přítomní se dobře pobavili. 
Ve spolupráci se ZŠ Sazovice  se myslivci už 
po čtyři roky zapojují do přípravy a průběhu 
přírodovědné soutěže, kterou škola pořádá 
pro své žáky i  družstva z  okolních škol. Na 

dvou stanovištích pro ně připravují otázky 
a  úkoly z  oblasti myslivosti, přírody a  oko-
lí obcí. Na závěr bývá pro děti připravena 
ukázka z výcviku loveckých psů. Několik let 
už spolek spolupracuje také s obcemi Sazo-
vice, Mysločovice a  Machová při pořádání 
akcí pro děti, např. při Dětském dnu nebo při 
Vítání prázdnin.
V uplynulém roce se MS Háj zapojil do pro-
jektů finanční podpory lesního hospodářství 
a  podpory myslivosti, a  získal tak dotaci na 

Hlavní hon v Mysločovicích
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dvě umělé nory. Zároveň se stal garantem 
v projektu na myslivecká políčka.
Myslivci loni uspořádali dva hony na drobnou 
zvěř. Od vycházky na kachny bylo upuštěno, 
potok se stal součástí honu v Sazovicích. Ten 
se uskutečnil za pěkného počasí a také výřad 
byl slušný. Hlavní hon se konal v  Mysločovi-
cích a pořádající byli překvapeni, kolik zájem-
ců se dostavilo. Většina z  nich odcházela či 
odjížděla z honu velmi spokojená. Loveckou 
sezónu myslivci zakončili poslední lečí a  po-
sezením v hasičské zbrojnici v Mysločovicích.

Přínosem honů není jenom ulovená zvěř, ale 
také pohled na honitbu očima hostů a jejich 
případné připomínky, návrhy a  nápady, co 
v ní zlepšit.  
Je potěšující, že zájem o  myslivost zejmé-
na mezi mladými lidmi pokračuje, v  letech 
2016-2018 vstoupilo do MS Háj celkem sedm 
nových členů a členek, což je číslo velmi pří-
znivé.

Podle výroční zprávy MS Háj 
zpracovala Věra Nejezová Myslivecké stanoviště při Dětském dnu

Naši mladí včelaři se zase rojili
V měsíci květnu se rojily nejen včely, ale také 
děti z  našeho kroužku. Zúčastnili jsme se 
celostátního setkání mladých včelařů, které 
pod názvem „Rojení 2019“ proběhlo v rekre-
ačním středisku Svratouch (nedaleko Hlinska 
v Čechách).
Celkem sedm dětí nasedlo předposlední 
květnový den v Otrokovicích do vlaku a vy-
dalo se směrem k  Pardubicím. Všichni jsme 
se už moc těšili na to, co nás letos čeká. Pře-
mýšleli jsme, které známé tváře po roce opět 
uvidíme. Na místo setkání jsme dorazili po 
čtyřech hodinách jízdy vlakem a autobusem. 
Každý dostal „maskáčové triko“, abychom se 
„sladili“ s okolním lesem. Děti byly rozděleny 
do skupinek, kterých bylo celkem pět, a  šli 
jsme se ubytovat. Po příjemném a náročném 
dni, který byl zakončen formou seznamova-
cích her, jsme rádi šli spát do chatek nebo 
pokojů v hlavní budově.
Druhý den nás čekal výlet do Hlinska v  Če-
chách, kde jsme nejprve zhlédli divadelní 
představení o  včelích medvídcích Brumda 

a Čmelda. Potom jsme navštívili památkovou 
rezervaci Betlém, která se nachází v  centru 
Hlinska, a nakonec jsme se vydali i do skan-
zenu Veselý kopec. Pro nás všechny to byl 
moc příjemně strávený den. Dozvěděli jsme 
se spoustu zajímavých informací a navštívili 
místa, která jsme ještě neviděli.
Třetí den pokračovaly týmy v  soutěžení. Po 
celém lese se pohybovaly skupinky dětí a pl-
nily vědomostní  i  pohybové úkoly. Tento 
poslední společný večer nás čekalo vyhlá-
šení vítězů soutěže, diskotéka, a  dokonce 
i  stezka odvahy. Čtyři dny nám utekly jako 
voda a domů jsme odjížděli spokojeni a plni 
dojmů.  
Pod vedením pana Jirky Cafourka ze Včelí 
stráže v  Rakovníku to byla opět povedená 
akce a patří mu náš obdiv a dík.
„Rojení“ je pro nás dospělé i děti odměnou za 
celoroční práci v kroužku a velkou motivací.
Potkáváme tu zajímavé a  dobré lidi. Děti si 
vždy našly kamarády, utvořily bezvadnou 
partu a bylo nám spolu moc dobře.

Naši čtyři chlapci. kteří již dosáhli 15 let, byli 
letos poprvé na setkání v roli instruktorů. To 
znamená, že pomáhali vedoucím organi-
zovat soutěže, dohlíželi na děti, řešili menší 
problémy  atd. 

Položila jsem jim několik otázek:

Proč jsi jel na setkání včelařské mládeže?
Š. Č.  Protože jsem si chtěl vyzkoušet i jinou funk-
ci (instruktora) a chtěl jsem pracovat s dětmi.
M. M. Protože jsem nechtěl být ve škole.
H. Š. Pro zábavu.

Co se ti na Rojení líbilo nejvíce? Na co bu-
deš nejraději vzpomínat?
H. Š. Na stezku odvahy.
M. M. Akce, která proběhla poslední den.

Představení Brumda a Čmelda

Plnění úkolů při soutěžITolik se nás rojilo
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Jaké dovednosti by měl správný vedoucí 
mít: Co se ti na této práci líbilo?
Š. Č. Měl by dokázat dávat pozor na děti. Být 
kreativní, komunikativní. Bavilo mě starat se 
o menší děti.
M. M. Rozhodně to byla skvělá zkušenost, pro-
tože jsem se musel starat o děti a bral jsem to 

jako „vysoké poslání“ od mistra Cafourka.
Tak to bylo pár úsměvných odpovědí. Ně-
které byly opravdu nepublikovatelné, takže 
mi čtenáři prominou, že se jim zasměji jen já 
a jejich autor.
Na závěr bych chtěla poděkovat členům na-
šeho zastupitelstva v  čele s  paní starostkou 

Editou Hrbáčkovou, kteří naše rojení finanč-
ně podpořili.

Všem čtenářům přeji krásné léto a dětem po-
hádkové prázdniny.

Jitka Kučerová,
 vedoucí včelařského kroužku

Pro radost malým i velkým
Naše obec není příliš velká, ale přesto zde 
žije celá řada schopných, aktivních a podni-
kavých občanů, jejichž zásluhou se Sazovice 
dostávají stále častěji do povědomí veřejnos-
ti nejen doma, ale i v zahraničí. 
Jedním z těchto šikovných lidí je i pan Tomáš 
Večeřa (36). Jeho firma  Czech Pedal Car se 
zaměřuje na výrobu šlapacích autíček, která 
jsou věrnou kopií skutečných známých čes-
kých značek – Škody Felicie a Škody 1000 MB.
V  rozjezdu podnikání mu, tak jako mnoha 
jiným, pomohla náhoda. Pro svou malou 
dcerku chtěl zakoupit šlapací autíčko, tako-
vé, jakým jezdil v dětství  i on. Sehnal ho až ve 
Francii, ale následovalo zklamání, dorazil to-
tiž neuvěřitelný šunt. Proto se rozhodl, že se 
pokusí šlapadlo pro dceru vyrobit sám. Při-
tom by se mohlo zdát, že jako vyučený pekař 
má ke strojařině poměrně daleko. Pracoval 
také jako pekárenský technolog, pak působil 
ve firmě Megastro v Uherském Hradišti jako 
prodejce gastrozařízení. Nakonec projekto-
val veřejné kuchyně, například školních má 
na kontě kolem dvaceti.
Vždycky však byla jeho koníčkem stará tech-
nika, motocykly, automobiloví veteráni, po 
starém autíčku toužil hodně dlouho.
První šlapací „felda“ vznikla doslova „na ko-
leně“, měla železný rám a  laminátovou ka-
rosérii. Ale byla zpracovaná tak dokonale, že 
okamžitě vzbudila zájem a obdiv všech, kdo 
ji viděli. A když Tomáš Večeřa své další autíč-
ko představil na internetu, začaly se zakázky 
doslova hrnout. Šlapací felicii nebo embéč-
ko dnes chtějí zakoupit nejen rodiče pro své 

děti, což představuje zhruba 40% zakázek, 
ale velký zájem mají také sběratelé. Jsou to 
většinou majitelé veteránů a  zmenšenina 
stejné značky je pro ně dokonalým doplň-
kem velkého vozu.
Tato sběratelská záliba je mnohem častější 
v zahraničí ( Anglie, Francie, Itálie), ale v po-
slední době vzrůstá i u nás a autíčka Tomáše 
Večeři se do tohoto zájmu „strefila“. Dnes už 
jich má na kontě víc jak 200 kusů.
Začátky výroby nebyly jednoduché, v  sou-
časné době se ale 95% komponentů vyrábí 
ve Zlíně, pouze kola  a kuličková ložiska po-
cházejí z dovozu.
Neopracovaný materiál na jedno šlapadlo 
má hodnotu zhruba 8 000 Kč, jeho konečná 
cena 18 000 Kč není tedy nijak nadsazená. 
Pokud si zájemce autíčko objedná jako sta-
vebnici, kterou si sám podle návodu sestaví, 
zaplatí 13 a půl tisíce Kč.  Náročnější zákazní-
ci si mohou přiobjednat také vnitřní čalouně-
ní, reklamní polep nebo vlastní SPZ. Součástí 
dodávky je i  pevná dřevěná bedna, v  níž je 
model přepravován. 
Autíčka z firmy Czech Pedal Car putovala už 
do Švýcarska, Anglie, Německa, Polska, Ma-
ďarska nebo na Slovensko. Ozvali se zájemci 
až z Mexika nebo Japonska, problémem ale 
zůstává vysoká cena za dopravu takové zá-
silky.
Velkou výzvou pro firmu pana Večeři je 
v  současnosti vytvoření limitované edice 

šlapací Tatry 603, vozu, v němž se za komu-
nismu vozila politická elita. Model vzniká ve 
spolupráci s Muzeem Tatry v Kopřivnici, kde 
autíčko bude v jeho nově zrekonstruovaných 
prostorách bavit dětské návštěvníky. Zde na-
jde své místo první vozítko z této série, zby-
lých 49 tater je určeno pro další zákazníky. Tři 
felicie v  různých barvách poputují také do 
Mladé Boleslavi, kde Škodovka pořádá dlou-
hodobou výstavu automobilů vyráběných 
v 60. letech. Také tady budou modely ze Sa-
zovic přinášet radost hlavně dětem.
Zkušenosti, které Tomáš Večeřa při výrobě 
svých šlapadel získal, mu umožňují  restauro-
vat  i starší sběratelské modely. Jeho dílnou 
tak prošel například šlapací policejní mosk-
vič, mercedes, momentálně opravuje italské 
závodní autíčko Bimbo. Takovým minivozům 
chybí často některé díly nebo součástky, ale 
i  ty, pokud je to cenově dostupné, dokáže 
pan Večeřa zajistit.
Vedle felicií a embéček bude šestsettrojka asi 
posledním českým autíčkem, které bude firma 
Czech Pedal Car vyrábět. V budoucnu se chce 
zaměřit na šlapací modely zahraničních vete-
ránů, které jsou mezi sběrateli hodně žádané.
Přejme panu Tomáši Večeřovi a  jeho firmě 
hodně pracovních úspěchů. Aby šlapací au-
tíčka ze Sazovic přinášela radost dětem i po-
těšení všem dospělým milovníkům aut a au-
tomobilismu nejen u nás, ale i v zahraničí.

   Mgr.Věra Nejezová

Autíčko snů pro děti i sběratele Karosérie embéček a veterána Bimbo



1414

V naší knihovně to žije 
Čas běží jako voda  a polovina roku je v ne-
návratnu. Užíváme si horkého léta. To se líbí 
hlavně dětem, protože nemyslí na školu, uče-
ní a za hlavu hází všechny starosti, které je po 
celý školní rok provázely.
Prázdniny jsou v  plném proudu a  měsíční 
volno se nevyhne ani knihovně. Kdo si ne-
stihne vypůjčit knihy na dovolenou v měsíci 
červenci, může  se pak do knihovny vypravit 
až v září. Celý měsíc srpen bude knihovna 
zavřena. Ale pro Sousedskou knihovnu  
žádné volno neplatí, tu můžete navštěvovat 
každý den. Od srpna tam budou obměněny 
a doplněny jiné knihy.
V minulém čísle Sazovických novin  jsem vás 
zvala do knihovny, kde se poslední týden 
v  březnu usadil vodník a  vydržel tam celý 
měsíc! Seděl si tam pod vrbou ozdobenou 
pentličkami a sladkostmi pro děti. Dokonce 
tu měl i malý rybníček, ve kterém se prohá-
něly čtyři živé rybky. 
Majiteli rybiček tímto moc děkuji, že nám 
je ochotně a rád do knihovny půjčil. 
Poslední týden v březnu přišly děti ze školní 
družiny naší školy na besedu Voda a vodníci.  
Povídali jsme si o vodě,  kde se bere a  jak je 
pro náš život důležitá. Děti toho hodně věděly 
a bez zaváhání odpovídaly na všechny otázky. 
Přečetli jsme si povídku z knihy Heleny Růžič-
kové – Koupání zakázáno, aneb Hastrmani 
nejsou tatrmani. Dovedete si představit, jak 
byla povídka zábavná. Dětem se líbila a určitě 
byste se usmívali i vy. Nechyběl ani vodnický 
test. Každý ho zvládl a pak si za odměnu mohl 
z vrby utrhnout sladkost. Myslím si, že beseda 
byla pro děti poučná a zároveň i zábavná.
Jako poděkování pak děti ve škole vyrobily 
do knihovny na nástěnky nádherné papí-
rové vodníky a  žabky. Každý, kdo chodí do 
knihovny, jejich práci ocenil.
O vodě a vodnících jsme si povídali také na 
setkání v  seniorklubu. Snažím se seniorky 
pravidelně seznamovat s  tím, co je nového 

v knihovně , a zároveň doporučovat zajímavé 
knihy k přečtení.
V  měsíci dubnu jsem prezentovala naši 
knihovnu na velikonočních dílničkách, kte-
ré pořádal spolek HaŠLeRGy. Měla jsem zde 
vystavené knihy o tradicích Velikonoc, o ma-
lování kraslic, velikonoční koledy a  dodržo-
vání velikonočních zvyků u nás i ve světě. 
Každý si mohl sám nazdobit velikonoční per-
níčky. Lákalo to nejen děti, ale i  jejich rodi-
če. Nazdobené perníčky skončily obyčejně 
v  puse dětí, protože se jejich vůni nedalo 
odolat. Ale aby si děti také něco odnesly 
domů na velikonoční výzdobu, mohly si vy-
robit tulipán s motýlkem a doma ho zapích-
nout do květináče s osením. Práce za pomoci 
rodičů se dětem velmi dařila. 
V  měsíci květnu knihovna doslova ožila, 
protože děti ze školy v Sazovicích přišly na 
besedu Domácí mazlíčci. Nestačily se divit, 
protože v  knihovně mohly uvidět živá zví-
řátka - tři želvy Elvíny, amazonského pa-
pouška Sannyho, 2 osmáky Maxe a  Karla 
a kočičku Micinku. Děti tak měly možnost si 
zvířátka prohlédnout a hlavně se dozvědět 
něco o  tom, jak se o  taková zvířátka doma 
starat.
Děti samy hledaly v knihách, co je o chovu 
domácích mazlíčků zajímalo a 14 dětí se při-
hlásilo do soutěže Můj vysněný mazlíček. 
Vyhodnocení nejlepších prací proběhlo ve 
škole při slavnostním shromáždění k ukon-
čení školního roku. Sladkou odměnu dostal 
každý, kdo se soutěže zúčastnil.
Moc děkuji všem majitelům zvířátek za 
ochotné zapůjčení jejich mazlíčků na besedu 
v knihovně.
V  měsíci červnu proběhlo již tradiční Paso-
vání prvňáčků na čtenáře.  Za účasti svých 
blízkých děti předvedly, co všechno se za celý 
školní rok ve škole naučily. Po splnění neleh-
kých úkolů bylo devět dětí paní starostkou 
pasováno na čtenáře Obecní knihovny Sazo-

vice. Jako památku na tento den si každý nový 
malý čtenář odnesl knihu a pamětní list.
V knihovně jsou k dispozici fotografie z každé 
akce, můžete si také prohlédnout vystavené 
výkresy dětí ze ZŠ Sazovice. Ve zdejší základní 
škole proběhlo i  další kolo Literární soutěže 
a díla našich mladých začínajících básníků a spi-
sovatelů jsou také v knihovně k nahlédnutí.
V knihovně to zkrátka žije…

Přeji všem krásné letní dny, krásnou dovole-
nou a vždycky šťastný návrat domů!
Pokud máte nějaké dotazy nebo návrhy, jak 
vylepšit činnost knihovny, můžete psát na 
adresu knihovna.sazovice@email.cz . Urči-
tě všem ráda odpovím. 
Těším se na vás v červenci, nebo až v září.                          
  Marie Ordáňová

A už jsou z nás čtenáři Povídejte nám něco o zvířátkách... 

Od paní starostky pasování platí

Vodník v celé kráse
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Ze života Spolku pro výstavbu kostela  
sv. Václava v Sazovicích

V neděli 19.května proběhl v kostele v Sazo-
vicích u příležitosti 2. výročí  vysvěcení koste-
la VARHANNÍ KONCERT Antonína ŽŮRKA. 
Jeho hosty byli tentokrát  zpěváci Tereza 
Špačková – Frgalová,  Pavla Žůrková, Michal 
Mynář a Ondřej Špaček  a flétnistky Petra Pro-
cházková  a  Anna Vaňková  - Žůrková.  V je-
jich podání si přítomní posluchači vyslechli  
díla skladatelů J. S. Bacha, G. F. Dandrieua, D. 
Zipoliho, G. Fauré, G. Tritanta a dalších. Krás-
ným zpestřením koncertu byly zpěvy v sólo-
vém i vícehlasém provedení. Jelikož všechny 
skladby měly liturgické zaměření, odnášeli si 
posluchači nejenom hudební, ale i duchovní 
zážitek.
Ve středu 29. května jsme po večerní mši sva-
té, která byla sloužena ze Slavnosti Nanebe-

vstoupení Páně a  překrývala se se svátkem 
sv. Zdislavy, uspořádali POUŤ RODIN ke cti 
svaté Zdislavy, spolupatronky našeho kos-
tela (ostatek světice je uložen v jeho obětním 
stole). Pro všechny přítomné bylo po mši sva-
té připraveno malé pohoštění – sladké i sla-
né. Děti se mohly zúčastnit různých aktivit 
a společenských her. Také na ně čekaly roz-
ličné sladkosti a drobné dárky. Jelikož počasí 
bylo hodně nepředvídatelné, mrholilo a bylo 
chladno, nemohl být využit skákací hrad, kte-
rý patří mezi nejoblíbenější dětské atrakce.  
Přesto myslím odcházeli všichni spokojeni 
a  také patřičně unaveni. Takže touto cestou 
opět děkuji vám všem, kteří se aktivně zapo-
jujete do přípravy této (doufám) již tradice. 
Svatá Zdislava si naši úctu jistě zaslouží.

 Věřím, že nic nezůstane zapomenuto a jed-
nou vám bude všechno přidáno k dobrému. 
Bůh není nikdy dlužníkem.
Kdo by chtěl být nápomocen v realizaci na-
šich aktivit, které při kostele svatého Václava 
uskutečňujeme, bude vítán. A  všem ochot-
ným členům i nečlenům, kteří pomáháte ja-
kýmkoliv způsobem, aby kostel a dění v něm 
bylo stále živé, mnohokrát děkuji. Pán vám to 
odplať.
Do dalších dnů přeji všem, aby je jejich andě-
lé strážní vedli po správných cestách a taky je 
na nich chránili.

Za Spolek sv. Václava, Marie Rapantová

Závěrečné děkování

Varhanní koncert A. Žůrka 

Malá pouť rodin - pohoštěníMalá pouŤ rodin - atrakce pro děti

Paní svatého života
30. května oslavujeme svátek svaté Zdislavy, 
která je spolupatronkou sazovického koste-
la sv. Václava, v  jehož oltářním stole je ulo-
žen také její ostatek. Sluší se tedy, abychom 
o této výjimečné ženě věděli něco víc.
Zdislava se narodila kolem r. 1220 v  Křiža-
nově na Moravě, zemřela v r. 1252 na hradě 
Lemberk v severních Čechách. Je známa jako 
vzorná manželka a matka, spoluzakladatelka 
klášterů v Jablonném v Podještědí a v Turno-
vě, patronka rodin a  patronka kongregace 
sester dominikánek. Bývá zobrazována s dět-
mi (tak ji můžeme vidět na reliéfu kropenky 
v  předsíni našeho kostela) a  s  manželem. 
Jejím atributem je vinná réva nebo břečťan 
a erb lvice. Často drží v ruce kostel jako zakla-
datelka klášterů, nebo rozdává almužnu. Její 
ostatky spočívají v kostele sv. Vavřince v Jab-
lonném v Podještědí.

Mezi světicemi má Zdislava zvláštní místo. 
Nezemřela mučednickou smrtí, nebyla ře-
holnicí a nepocházela z panovnického rodu 
jako např. sv. Ludmila nebo sv. Anežka. Svůj 
krátký a zdánlivě obyčejný život prožila jako 
manželka rytíře a  matka čtyř dětí na hradě 
Lemberku, v  nehostinných pohraničních 
hvozdech na severu Čech.
Pocházela ze zámožné a  vzdělané rodiny, 
v  níž křesťanská zbožnost byla samozřej-
mostí a Zdislava ji silně prožívala už jako dítě. 
V  touze žít poustevnickým životem v  příro-
dě a  zde rozjímat utekla v  dětství dokonce 
z rodného hradu a touha po vyšším duchov-
ním poznání ji provázela po celý život.
V  patnácti letech provdali Zdislavu za pana 
Havla z  Markvartic, kolonizátora severních 
Čech, který svůj hrad Lemberk vybudoval na 
středověké obchodní cestě do Žitavy. Byl ob- Reliéf sv. Zdislavy v sazovickém kostele
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líbencem krále Václava I. a často ho doprová-
zel na cestách. Starostí urozených mužů byla 
politika království, bitvy, boje a povstání. Po-
moc zmrzačeným, ožebračeným a  nemoc-
ným však už do jejich zorného pole nepatřila. 
Za časté manželovy nepřítomnosti Zdislava 
vychovávala své čtyři děti, spravovala hrad 
a  celé panství a  starala se o  jejich bezpeč-
nost. Snad právě díky stálým obavám o  ži-
vot svých blízkých se naučila vnímat starosti 
obyčejných lidí s  takovým citem a  empatií. 
Zemi pustošila občanská válka, nájezdy lou-
peživých tlup, živelné katastrofy (podle kro-
nikářů zůstaly na sklonku r. 1250 bez přístře-
ší a o hladu tisíce lidí). Paní Zdislava se v tu 
dobu obětavě ujímala všech potřebných 
a všemožně se snažila ulehčit jejich osud. Do 
severních Čech pozvala mj. bratry domini-
kány a  požádala manžela o  založení klášte-

ra se špitálem v městě Jablonném a později 
i v Turnově. Činnost dominikánů pak pomá-
hala hospodářskému a  duchovnímu rozvoji 
tohoto kraje po celá následující staletí.
Zdislava kláštery štědře financovala a  pod-
porovala je i  vlastním úsilím a  prací. Podle 
legendy pomáhala i  se svými služebníky 
při stavbě klášterního kostela v  Jablonném 
a práci v tamějším špitále se věnovala natolik 
obětavě, že jí to vyneslo pověst světice a léči-
telky schopné činit zázraky. V Dalimilově kro-
nice se píše, že  pět mrtvých vzkřísila, mnoho 
slepých prosvítila, chromých a  malomocných 
mnoho uzdravila a jiným potřebným veliké po-
moci činila.
Dominikáni ovlivnili duchovní život paní Zdi-
slavy tak významně, že nakonec vstoupila do 
jejich řádu jako laická spolupracovnice.
Ze světa odešla Zdislava ještě mladá, pravdě-

podobně mezi 30. a 35. rokem života. Podle 
antropologických zkoumání zemřela tato 
drobná a slabá žena následkem svého aske-
tického života, vyčerpána prací na panství 
a  péčí o  potřebné. Byla pohřbena v  kryptě 
klášterního kostela sv. Vavřince v Jablonném 
a její ostatky zůstaly na stejném místě až do 
současnosti.
Klášter v  Jablonném je dnes tiché a  klidné 
místo. Svými  zdmi přiléhá k  velkolepému 
baroknímu chrámu vybudovanému nad Zdi-
slaviným hrobem. Svatořečena byla pape-
žem Janem Pavlem II. v  roce 1995. V kryptě 
u rakve s jejími ostatky věčně kvete růže z ry-
zího zlata, papežský dar k  povýšení kostela 
na baziliku minor v r. 1996.

(Podle knihy Aleny Ježkové  České nebe)

Činnost místní organizace KDU-ČSL Sazovice
Milí spoluobčané,
jen v  krátkosti vás budu informovat o  tom, 
co se děje v místní organizaci KDU-ČSL a jak 
její členové přispívají k aktivitám v naší obci. 
Zkrátka co děláme pro vás – spoluobčany.
První víkend po Velikonocích proběhla v naší 
obci tradiční humanitární sbírka pro Diako-
nii Broumov. Již v předchozích číslech Sazo-
vických novin jsem vám vysvětlovala, k čemu 
tato sbírka slouží. Proto touto cestou děkuji 
všem vám občanům, kteří do ní přispíváte 
materiálně (tzn.oblečením, hračkami, kniha-
mi atd.), ale také děkuji všem, kteří tuto sbír-
ku přímo organizují a  zajišťují (OÚ Sazovice  
spolu s MO KDU-ČSL).  
Na konci května se konaly  volby do Evrop-
ského parlamentu. V naší obci se stala vítěz-
nou stranou KDU-ČSL. Její  kandidáti, Micha-
ela Šojdrová a  Tomáš Zdechovský, díky 

vašim hlasům opět  obhájili své mandáty 
v této evropské instituci. Proto ze srdce  dě-
kuji vám všem, kteří jste výše uvedené euro-
poslance podpořili.
Do letošního plánu naší organizace jsme 
zařadili také  uspořádání tří zájezdů. První 
z  nich, VÝLET DO BRNA, proběhl v  sobotu 
13. července. (Podrobněji si o něm přečtete 
v samostatném článku.)
Další akcí je již tradiční Poutní zájezd na 
Svatý Hostýn – v neděli 4. srpna 2019. Ten-
to zájezd se stal oblíbeným pro ty z vás, kte-
ří nemáte možnost se na toto poutní místo 
jinak dopravit. Pokud možno vybíráme  ta-
kový termín a  čas pouti, aby zde bylo co 
nejméně lidí, abyste si všichni v bazilice po-
hodlně sedli, stihli svátost smíření a  mohli 
v klidu a usebranosti prožít mši svatou, která 
je vždy sloužena za přítomné poutníky (za 

nás) a taky za naše zemřelé spoluobčany. Je 
dobře, že toto využívá stále více našich spo-
luobčanů – vždyť pro ně to všechno děláme. 
Jako třetí zájezd plánujeme na sobotu 7. září  
POUŤ do ŠTÍPY. Štípský pan farář, P. Sedlá-
ček, již v  našem sazovickém kostele sloužil 
třikrát mši svatou (vždy se svými poutníky). 
Při té příležitosti nás pozval, ať i my přijede-
me na toto mariánské poutní místo. Proto tak 
učiníme a 7. 9. se za Pannou Marií Štípskou 
vypravíme. Bližší informace budou opět na 
plakátku.
Přeji dětem i  dospělým ještě krásný zbytek 
prázdnin a  dovolených k  načerpání nových 
sil a pohody pro další období.
    
 

Za výbor MO KDU-ČSL
  Marie Rapantová

Výlet do Brna
V  sobotu 13. července se uskutečnil první 
z plánovaných zájezdů, které MO KDU –ČSL 
připravuje pro své členy i  ostatní zájemce 
z řad našich občanů.    Směřoval do moravské 
metropole Brna a byl zaměřen na prohlídku 
jejích nejvýznamnějších kostelů.
První navštívenou památkou byla domi-
nanta města, katedrála Petrov. Výletníci se 
krátce seznámili s  její historií a  prohlédli si 
klenotnici s  mnoha nádhernými monstran-
cemi, mešními kalichy a  dalšími bohoslu-
žebnými předměty. Ti zdatnější vystoupali 
po schodech na jednu z věží, ale výhled na 
město jim znesnadnil déšť, který s  větší či 
menší intenzitou doprovázel celý zájezd.
V dalším z kostelů, minoritském chrámu Sva-
tých Janů (Jana Křtitele a Jana Evangelisty), 

bylo možno vidět nejen nádhernou a boha-
tou barokní výzdobu svatostánku, ale také 
Loretánskou kapli (příbytek Svaté rodiny) 
a Svaté schody, podobné, jaké lze spatřit také 
v Římě.
Následoval přesun do jezuitského kostela 
Nanebevzetí Panny Marie, postaveného opět 
v  barokním slohu. Pozornost zde poutaly 
především nově instalované varhany s doko-
nalým zvukem, nejlepší v Brně. Zde měli vý-
letníci možnost pomodlit se  modlitbu Anděl 
Páně a růženec a zúčastnit se mše svaté.
Po společném obědě se autobus se svým 
osazenstvem přesunul do městské části 
Brno – Lesná, kde si prohlédli dokončova-
nou novostavbu kostela Blahoslavené Marie 
Restituty. Autorem tohoto monumentální-

ho projektu je opět ing. architekt Marek Jan 
Štěpán, který navrhl  i podobu sazovického 
kostela. V přilehlé budově duchovního cen-
tra následovala beseda se zdejším knězem   

Unikátní varhany v jezuitském kostele
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V katedrále sv. Petra

P. Pavlem Hovězem a architektem Štěpánem. 
Ti přítomným přiblížili celou stavbu a její his-
torii. Pro doplnění bylo promítnuto video po-
řízené dronem, jež mapovalo celý dosavadní 
průběh stavby.
Při setkání nechybělo ani malé pohoštění 
kávou a  vlčnovskými koláčky, které s  sebou 
sazovičtí výletníci přivezli. Otci Hovězovi pře-
dali také finanční dar jako příspěvek na do-
končení stavby. Zato se jim dostalo pozvání 
na svěcení nového kostela v květnu příštího 
roku, takže bude zřejmě následovat další zá-
jezd do Brna.
Teprve na zpáteční cestě se obloha vyjasnila 
a dokonce zasvítilo sluníčko. Ale navzdory pře-
dešlé nepohodě se celý zájezd vydařil a výlet-
níci se vrátili domů spokojeni a bohatší o mno-
ho nových zážitků a poznatků, jež za celý den 
nasbírali. Poděkování za to patří organizátorce 
zájezdu, paní Marii Rapantové, a manželům Te-
reze a Ondřejovi Špačkovým, kteří výletníky po 
brněnských církevních památkách provázeli.
                Mgr. Věra Nejezová

Petrov - klenotnice

Loreta u minoritů
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Informace k problematice nočního klidu
Noční klid je určitý pokojný stav na určitém 
místě ve vymezenou dobu, na jehož zacho-
vání má společnost zájem za účelem spořá-
daného a poklidného soužití.

Rušení nočního klidu                                                   
Za rušení nočního klidu jsou považovány ta-
kové projevy fyzických osob v době nočního 
klidu, které jsou způsobilé porušit nebo ohro-
zit občanské soužití a veřejný pořádek. Typic-
ky se jedná  například  o  hlasité hlasové pro-
jevy,  reprodukovanou  či živou hudbu nebo 
způsobování hluku jinou činností.

Doba nočního klidu
Doba nočního klidu je definována zákonem 
o přestupcích jako doba od 22. do 6. hodiny. 
Noční klid je regulován přímo na úrovni  záko-
na, a to  z  důvodu  celospolečenského a stá-
tem chráněného zájmu na jeho ochraně.
Zákonem stanovená doba nočního klidu pla-

tí automaticky ze zákona na celém území  ČR  
bez ohledu na to, zda obec vydala či nevyda-
la obecně závaznou vyhlášku.
Ve vyhlášce mohou být pouze obecní akce, 
akce regionálního a nadregionálního charak-
teru, určené pro širokou veřejnost. Nemohou 
tam  být akce soukromého charakteru, takže 
vydání OZV by nemělo žádné opodstatnění.
Obec nemůže udělovat výjimky, nemůže vy-
jít vstříc tím, že přijme usnesení o  povolení 
výjimky ke zkrácení doby nočního klidu při 
pořádání soukromých akcí. Nemá k  tomu 
právní opodstatnění. 
Ten, kdo pořádá , nebo provozuje tyto sou-
kromé akce, musí zabezpečit po 22 hodině 
noční klid – provozovatel, občan.
Způsob měření hluku:
Měří se vždy z venčí 2 m od zavřených oken 
nemovitosti stěžovatele, tam se nikdy 40 DB 
nenaměří, hlučnější jsou projíždějící auta. 

Další měření je vevnitř, za zavřenými okny, 
ne při otevřeném okně – též se hodnoty 40 
DB nedosáhne.
Narušování nočního klidu je vždy přestupek, 
který řeší policie, obec nemá s tímto nic spo-
lečného.
Každá obec, tedy i  naše, má na řešení pře-
stupků uzavřenu Veřejnoprávní smlouvu na 
řešení přestupků se Statutárním městem 
Zlín. Občané podávají své stížnosti Magistrá-
tu města Zlína. Na konci kalendářního roku 
obec obdrží fakturu, ve které je vyčíslena 
suma za každé vyřízené oznámení (1 500 
Kč za jedno řízení). Obec není informována 
o tom, kdo a jakou žádost podal.

Kontakty : Magistrát města Zlína, Odbor 
právní, oddělení přestupkové, nám. Míru 

12, 761 40 Zlín, tel 577 630 726

Tisková zpráva Ředitelství silnic Zlínského kraje
Je připravena rekonstrukce 1,5 kilometru průtahu v Sazovicích

S využitím prostředků Státního fondu do-
pravní infrastruktury bude moci Ředitel-
ství silnic Zlínského kraje rekonstruovat 
v  tomto a  následujícím roce jeden a  půl 
kilometru silnice, která prochází obcí Sa-
zovice. Náklady na tuto stavbu dosáhnou 
22 milionů korun. Práce budou probíhat 
za částečné uzavírky silnice.  

Popis prací
Předmětem díla je rekonstrukce silnice 
III/43829 v průjezdním úseku obce Sazovice. 
Začátek a konec řešeného úseku se shoduje 
se začátkem a  koncem obce, celková délka 
řešeného úseku je 1 558 metrů. 
Rekonstrukce spočívá ve výměně krytových 
vrstev vozovky s  provedením lokálních vy-
správek. Šířka vozovky bude sjednocena na 
šířku 6,50 metru mezi obrubami s normovým 
rozšířením v  obloucích. Stávající osa silnice 
bude zachována s výjimkou jednoho úseku 
o délce asi 100 metrů, kde bude osa vozov-
ky mírně posunuta. V tomto úseku bude na 
kraji silnice vybudována nová konstrukce 
vozovky v  šířce jednoho metru. Vozovka 
bude lemována betonovou přídlažbou a be-

tonovými obrubami. Součástí stavby je ob-
nova odvodnění vozovky, obnova propustku               
a obnova vodorovného a svislého dopravní-
ho značení.
Souběžně s touto stavbou bude obec Sazo-
vice realizovat související stavební úpravy 
připojení místních komunikací, sjezdů k sou-
sedním nemovitostem a doplnění chodníko-
vých ploch. Současně dojde k  výměně pů-
vodní kanalizace v délce 113 metrů.

Zhotovitel, cena, termín
Zhotovitelem stavby je firma SWIETELSKY 
stavební s. r. o., odštěpný závod Dopravní 
stavby MORAVA, Brno. Smluvní cena za tuto 
zakázku činí 22,043 milionu korun (vč. DPH). 
Investorem je Zlínský kraj prostřednictvím 
ŘSZK. Pro financování stavby budou využity 
prostředky z  dotace od Státního fondu do-
pravní infrastruktury. Stavební práce budou 
zahájeny 1. srpna 2019, přerušeny přes zimní 
období a dokončeny nejpozději do 31. květ-
na 2020.

Uzavírky a dopravní omezení
Rekonstrukce silnice bude probíhat za čás-
tečné uzavírky. Provoz bude řízen pomocí 

přechodného dopravního značení a světelné 
signalizace po kratších úsecích kyvadlově po 
polovinách vozovky.

Zlín 24. července 2019

Kontakt: 
Ředitelství silnic Zlínského kraje

Tel. 577 044 206
E-mail:  rszk@rszk.cz

Internetové stránky: www.rszk.cz
________________________________
Ředitelství silnic Zlínského kraje, příspěvková 
organizace, bylo založeno 1. 10. 2001. Jeho 
zřizovatelem je Zlínský kraj. Základním úče-
lem a předmětem činnosti ŘSZK je výstavby, 
oprava, údržba a  majetková správa silnic 
a jejich součástí a příslušenství ve vlastnictví 
Zlínského kraje. Ve správě ŘSZK jsou všechny 
silnice II. a III. třídy na území Zlínského kraje. 
Dohromady jde o 511 kilometrů silnic II. tří-
dy a 1 254 kilometrů silnic III. třídy. K těmto 
silnicím patří také 725 mostů. ŘSZK má 46 
zaměstnanců a  pracoviště ve všech čtyřech 
okresech kraje.
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Chvilka oddechu pro nejmenší
Najdi deset rozdílů

Vymaluj si obrázky
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OBECNÍ KNIHOVNA SAZOVICE

Otevřeno každý čtvrtek dopoledne od 9.00 do 11.00 hodin, odpoledne od 15.30 do 19 hodin.
Možnost nahlédnutí do katalogu knih Obecní knihovny Sazovice zadáním adresy:  

http://knihovna2.sazovice.net nebo http://knihovna.sazovice.net

Sazovické noviny. Periodický tisk územního samosprávného celku. Čtvrtletník obce Sazovice. Vydavatel: Obec Sazovice, Sazovice 180,  
763 01 Mysločovice, IČO : 00568716. Registrace: 19. března 2004 – MK ČR E 15163. Vychází v první polovině měsíce po ukončeném čtvrtletí v ná-
kladu 290 ks, uzávěrka je 5. den v měsíci. Distribuce do všech domácností v obci a na určená místa – povinné výtisky. Zdarma-neprodejné. 
Redakce: Obec Sazovice, Sazovice 180, 763 01 Mysločovice, tel. 577 121 500, starosta@sazovice.cz. Redakční rada: Edita Hrbáčková, Mgr. Věra 
Nejezová, Mgr. Věra Velísková, Ilona Doleželová, Marie Rapantová, Tomáš Omyla, Marie Ordáňová, Jitka Kučerová. Korektury: Mgr. Věra Nejezová.  
Zlom, sazba a tisk: Computer Media s.r.o.; www.obecni-noviny.cz. Distribuce: Obec Sazovice, prostřednictvím zaměstnance obce. 

přihlášeno k trvalému pobytu 2
Odhlášeno z trvalého pobytu 2

narození 1  
úmrtí 0

Stav obyvatel k 27. 3. 2019 760
Stav obyvatel k    8. 7. 2019 761

Pohyb obyvatelstva za období duben 2019– červen 2019 v obci Sazovice

OBECNÍ ÚŘAD - ÚŘEDNÍ HODINY

PONDĚLÍ 7.30 – 11.00,  14.00 – 17.30
STŘEDA 7.30 – 11.00,  14.00 – 17.30
Telefon: 577 121 500, 725 121 141

KOSMETIKA

telefon: 774 998 845
Martina Kalčíková

POHOSTINSTVÍ

PONDĚLÍ - ČTVRTEK 16.00 – 22.00
PáTEK  16.00 – 23.00
SOBOTA  14.00 – 23.00
NEDĚLE  10.00 – 22.00

POTRAVINY SAZOVJANKA

PONDĚLÍ 7.30 – 16.00
ÚTERý  7.30 – 16.00
STŘEDA 7.30 – 16.00
ČTVRTEK 7.30 – 16.00
PáTEK 7.30 – 16.00
SOBOTA 7.00 – 10.00

telefon: 739 341 167

PEDIKŮRA
TELEFON -  605 261 375

KADEŘNICTVÍ
ČTVRTEK dle telefonických objednávek
Radka Zívalíková, tel. 608 417 436

PáTEK 15.00 -19.00 i bez objednávek
Radka Zívalíková, tel. 608 417 436
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